纤维材料改性国家重点实验室（东华大学）2021年度开放课题基金申请通知


东华大学纤维材料改性国家重点实验室自1992年建立以来，坚持“开放、流动、联合、竞争”八字方针，在凝聚学科人才、促进科研发展、构筑研究平台、扩大学术交流等方面取得了显著成绩，2003、2008、2013年三次通过国家评估，2018年在第四次国家评估中获评“优秀类国家重点实验室”。
    为促进国内外学术合作和交流，扩大国家重点实验室作为学术交流和科学研究中心的作用，提高所在领域的学术研究水平，根据《国家重点实验室建设与管理暂行办法》、《国家重点实验室专项经费管理办法》及实验室发展规划，纤维材料改性国家重点实验室设立开放课题，诚挚邀请国内外相关领域的研究人员进行申请，鼓励与本室固定人员联合申报。所申请的开放课题将本着“公平竞争、科学评审、择优支持”的原则，经专家组初审，主任办公会审议，由实验室学术委员会审定。
现将2021年开放课题指南公布如下：

一、资助研究方向

1、高性能纤维与复合材料；

2、功能纤维与低维材料；

3、环境友好与生物纤维材料；

4、其他有助于提升实验室研究水平的基础及应用研究。
二、资助原则：

1、开放课题基金主要资助对象应具有副高职称及以上或博士学位，并在国内外知名高等院校、科研机构、产业部门中获得一定工作经验的教学、科研及工程技术人员。为了鼓励年青人才脱颖而出，优先资助45岁以下的中青年专业人员作为课题负责人的研究项目，鼓励与实验室研究方向紧密结合、有助于提升实验室产业基础的企业相关技术人员申请。申请人应以本实验室的一个研究组为依托，受到资助后与依托课题组合作开展实质性研究工作。

2、每项开放课题资助经费为5-15万元，研究期限为两年。
3、研究课题需与本实验室研究方向相关，鼓励和本实验室的相关研究组结合。
4、鼓励学科交叉以及与本实验室优势互补的研究课题。

三、申请办法：

1、申请人须认真填写《纤维材料改性国家重点实验室开放课题申请书》，纸质版申请书一式两份，须由申请人和单位负责人签字，并加盖公章；电子版申请书通过电子邮件发送（盖章页请扫描后附上）。

2．实验室常年接收开放课题申报材料，2021年度开放课题申请截止日期：2020年6月30日。
3．联系人：李老师
电子邮箱：sklfpm@dhu.edu.cn

联系电话：021-67792865；021-67792865（传真）

通信地址：上海市松江区人民北路2999号材料学院楼A418室，

纤维材料改性国家重点实验室，邮编201620。

附件1：东华大学纤维材料改性国家重点实验室开放课题基金申请指南及管理办法（2020修订版）.doc
Application Instructions and Regulations of Open Research Fund （Revised in 2020）.doc
附件2：纤维材料改性国家重点实验室开放课题基金申请书2021.doc
Open project application form 2021
纤维材料改性国家重点实验室

2020年5月13日
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东华大学纤维材料改性国家重点实验室

开放课题申请书


（2020版）

课题名称： ___________________________________________


申 请 者： ___________________________________________


工作单位： ___________________________________________


通讯地址： ___________________________________________


邮政编码： ___________________________________________


联系电话： ___________________________________________


传    真： ___________________________________________


E-mail： ___________________________________________


申请日期： ___________________________________________


填 写 说 明


1、 填写前请先仔细阅读《纤维材料改性国家重点实验室（东华大学）开放课题申请指南及管理办法》等相关文件。

2、 申请书为A4大小。空格不够可自行加页。各项内容必须逐项认真填写，无内容的请填写无。填写要求实事求是，字迹清楚，外来语要同时用原文和中文表达。


3、 申请书一式两份（一份为原件）。主要学术论文打印或复印一份。

4、 封面上的“编号”申请者不用填写。 

5、 单位意见（盖章）请学院、科技处或科研院所领导签署意见并加盖相应单位公章。

6、 请于2020年6月30日前（以邮戳为准）寄：


纤维材料改性国家重点实验室


地    址：上海市松江区人民北路2999号


材料学院楼A418室

邮政编码：201620

收 件 人：李莉莉

电    话：021-67792865

传    真：021-67792865

纤维材料改性国家重点实验室开放课题基金申请简表

		课题简况

		项目名称

		（请勿调整申请简表格式，内容限定在一页内）



		

		课题类别

		(基础研究    (应用基础研究

		课题总经费

		    （万元）



		

		经费类别

		(全额资助  (部分资助  (自带经费

		申请资助经费

		    （万元）



		

		起止年月

		自    年   月至    年    月





		课题申


请


人

		姓  名

		

		性别

		

		年龄

		

		学位

		



		

		职  称

		

		职务

		



		

		e-mail

		

		电话

		



		

		工作单位

		

		手机

		



		

		通讯地址及邮编

		



		课题合作人员



		姓 名

		性别

		职称

		职务

		工作单位

		项目分工



		

		

		

		

		

		

		



		

		

		

		

		

		

		



		

		

		

		

		

		

		



		

		

		

		

		

		

		



		申请的主要


理由（限500字）

		



		其它经费来源

		



		申请者签字：

                年     月     日

		单位意见（盖章）

                  年     月     日





一、课题意义与背景


		（本研究课题的科学依据和意义，包括科学意义和应用前景，国内外研究概况、水平和发展趋势，学术思想，立论根据，特色或创新之处，是否符合本实验室学术方向等，附主要参考文献）


--可加页







二、课题工作内容

		1、 研究内容（说明研究课题的具体内容，明确拟解决的关键科学问题）

2、 预期成果（预期成果与提供形式。如系理论成果，应写明理论上解决哪些问题及其科学意义，如系应用性成果或基础性资料，应写明其应用前景。）

3、 拟采取的研究方法和技术路线（包括研究工作的总体安排与进度，理论分析计算，实验方法与步骤及其可行性论证，可能遇到的问题与解决办法。）

--可加页







三、课题工作基础

		1、课题相关的工作积累和已取得的研究工作成果

2、其他（主要仪器设备、研究技术人员及协作条件，从其它渠道已得到的经费情况及金额等，希望在本实验室哪个研究组工作也可说明。）

--可加页







		（填写主要学历和研究工作简历；近期发表的与本课题有关的主要论文著作目录及科研成果名称，并注明出处；主持或参加的各类科研项目以及所获人才基金项目等，如承担国家、科学院、高校的科学基金资助项目，请注明完成情况与国内外评价、引用及应用情况。）







四、申请者简历


五、项目经费预算（单位：万元）

		科  目

		预算经费（万元）

		计算依据与说明



		一、研究经费

		

		



		1、科研业务费

		

		



		（1）测试/计算/分析费

		

		



		（2）能源/动力费

		

		



		（3）会议费/差旅费（≤15%）

		

		



		（4）出版物/文献/信息传播费

		

		



		（5）其他

		

		



		2.实验材料费

		

		



		（1）原材料/试剂/药品购置费

		

		



		（2）其他

		

		



		3.仪器设备费

		

		



		（1）购置

		

		



		（2）试制

		

		



		4.实验室改装费（≤15%）

		

		



		5.协作费（≤10%）

		

		



		二.国际合作与交流费（≤15%）

		

		



		1.项目组成员出国合作交流

		

		



		2.境外专家来华合作交流

		

		



		三.劳务费（≤15%）

		

		



		四.管理费（≤10%）

		

		



		合   计

		

		





		实验室学术委员会审查意见、资助金额：

实验室学术委员会主任（签章）           


                                             年     月     日






		实验室主任意见：

实验室主任（签章）           


                                         年     月     日








六、审查意见及资助金额
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_1650908641.doc
State Key Laboratory for Modification of Chemical

Fibers and Polymer Materials

（SKLFPM, DonghuaUniversity）

Application Instructions and Regulations of Open


Research Fund


（Revised in 2020）

In order to promote domestic and international academic communication and cooperation, expand the function of SKLFPM as a center of academic communication and scientific research and improve the research level of SKLFPM in the related field, the application instructions and regulations of open research fund are set according to “The Administrative Regulations for the Construction of State Key Laboratories”, “The Administrative Regulations for the Management of Special Funds for State Key Laboratories” and the development plan of SKLFPM. We support the fundamental research programs which are related to the present research fields of laboratory, we also encourage the application fundamentals and interdisciplinary research.

1. Brief introduction about SKLFPM

Since it was founded in 1992, SKLFPM has successfully passed national assessments in 2003, 2008 and 2013 and awarded the “Excellent National Key Laboratory” in the fourth national assessment in 2018. During these years, it has made significant achievements in many fields such as attracting disciplinary talents, promoting the development of scientific research, constructing the research platform, expanding the academic communication under the guidance of the policy of SKLFPM, "Openness, Mobility, Cooperation, Competition".

The present research fields of SKLFPM mainly include:1) High performance fibers and composite materials; 2) Functional fibers and low-dimensional materials; 3) Environmentally friendly and bio-based fiber materials.

2. The application object of the open project

The applicant of the open research fund should at least have an associate professor position or Ph.D degree and get some teaching, research or engineering experiences in domestic or foreign well-known universities, research institutions and companies. In order to improve the growth of young scientists, SKLFPM preferentially supports applicants under 45 years old. We encourage the technicists whose research directions are related to laboratory and will be helpful to improve industrial base of our laboratory to apply for fund. The applicants should combine with our laboratory’s research group and conduct substantive cooperation after funded by laboratory.

3. The application procedures and management measures of open projects

a) Application time 


According to the application guide. 


b) Application subject

According to the research directions of SKLFPM (see Section 4 of this guide), please fill “The Open Project Application Form of State Key Laboratory for Modification of Chemical Fibers and Polymer Materials，Donghua University”, and submit duplicate hardcopies and electronic edition. The application form should be approved and sealed by the applicant’s institute before submitting the proposal to SKLFPM. The project should be closely correlated with the present research directions of SKLFPM, which contains preceding, pioneering, feasible technical route and original research contents. Each project usually lasts two years.

c) Project approval  

Each project can be wholly or partially supported 50, 000 to 150, 000 RMB by the laboratory tentatively at the present stage. The specific amount of the funds will be first reviewed by expert group, then deliberated in the director office meeting, finally determined by the academic committee of SKLFPM. The project not supported by SKLFPM should be examined and approved by the director of the laboratory. The applicant will get a notice after the project has been approved and signed by the director of the academic committee of SKLFPM and the director of the laboratory.

d) Use of the open research funds


Fund books should be set up and the funds should only be used for the specific project by the applicant according to the Financial Regulations of Donghua University on Government Sponsored Research Funds. The research funds will be allocated twice. The first 80% of the total funds will be allocated once the project has been approved, while the rest will be issued when the applicant pass the acceptance of project. The rest of the funds can be used in the next year of the research period, but cannot be used for other purpose. The remaining funds should be returned to SKLFPM when the project is finished. If the project is supported by other sponsors instead of SKLFPM, the remaining funds should be returned to the original sponsors.


Expenditure categories of the project: 


i. R&D expenditure directly related to the supported project;

ii. Academic activity expenditure (publication expenses directly related to open project, printing and copying charges, the expenditure of attending domestic and international academic conference on behalf of SKLFPM);

iii. Business trip and accommodation expenses for the project participants coming from their home city to Shanghai;

iv. Other.

e) Medium-term inspection


The project carried out in the medium-term process has a medium-term inspection. Project leader should submit academic papers, research reports or stage summary according to the project’s type and progress. If the medium-term inspection is qualified, the remaining funds will be allocated. If the project is interrupted for some reasons or the project has significant deviation from the progress plan, the financial support from the laboratory will be interrupted or cancelled. 


f) Rules of final research project 


The following materials must be submitted to the laboratory for archive when the project is finished or terminated.


i. Final Research Project Report; 


ii. Photocopy of academic publications or patent.


Final Research Project Requirements: 

Obtained the following academic and technical achievements: Significant results have been achieved on the basis of laboratory open project funding or higher level project funding (including jointly publishing high-level papers, jointly applying for and obtaining awards at provincial and ministerial levels and above, undertaking important projects at the national or provincial level, publishing academic monographs, obtaining international or national invention patents and their transfer and implementation licenses, industrial promotion, supporting military applications, talent plans, social services, etc.). The project leader must submit the closing report, which shall be reviewed and approved by the director's office. The specific requirements shall be subject to the project contract.

The laboratory will appropriate the rest 20% funds for the applicants who finish the projects in time. The applicant who has the outstanding completion of the project will be sustained funded after he (she) applies for fund and gets the approval from SKLPFM. The duration of sustained research project normally ranges from one to two years. When the project ends, the obtained related papers, patents, appraisal or review, the economic benefits of this project should be timely informed to the laboratory. 


g) Notice about the ownership and transfer of project achievement

The laboratory and the institute of the researcher share the achievement of this project. As for the project funded by the laboratory, the related publication or patent transfer is required to obtain the laboratory’s agreement. As for the project funded partially or wholly by other sponsors, the research contributors from all sponsors should be signed in the research reports, papers and patents. The publication or patent transfer is required to obtain the agreement from all sponsors. 


4. Main research directions of the open projects supported by SKLFPM： 


1) High performance fibers and composite materials; 


2) Functional fibers and low-dimensional materials; 


3) Environmentally friendly and bio-based fiber materials; 


4) Other basic researches related to fiber materials. 


5. Supplementary articles


SKLFPM reserves the final right to interpret the terms and conditions of this content. These measures shall be put into effect as of the date of release. 

State Key Laboratory for Modification of Chemical Fibers and Polymer Materials

Apr 22, 2020
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The Open Project Application Form of State Key Laboratory for Modification of Chemical Fibers and Polymer Materials, Donghua University


（Revised in 2020）


		Proposal Title：

		  ___________________________________________






		Applicant：

		  ___________________________________________






		Affiliation：

		  ___________________________________________






		Mailing Address：

		  ___________________________________________






		Zip Code ：

		  ___________________________________________






		Phone：

		  ___________________________________________






		Fax：

		  ___________________________________________






		E-mail：

		  ___________________________________________






		Application Date：

		  ___________________________________________








Guideline

1 Please read carefully “Application Instructions and Regulations of Open Research Fund, State Key Laboratory for Modification of Chemical Fibers and Polymer Materials, Donghua University” before you fill this form.


2 The size of application form is A4. If the page is insufficient, you can add page by yourself. The content must be filled item by item. If you don’t have content to fill in some table, please fill “NO’’. You should fill the application based on facts and make it clear. 

3 One original application form and one duplicate form with printed or copied publications are necessary to be submitted.


4 The applicant does not need to fill the Table of "NO." on the cover. 


5 Please send back the form with the signature of the leader of your institute and the stamp of your organization before June 30, 2020 (contribution date is according to local postmark)： 


Address： Room A418, 2999 North Renin Road, Songjiang District, State Key Laboratory for Modification of Chemical Fibers and Polymer Materials. Donghua University, Shanghai 201620, China 


Contact person: Ms. Lili Li

Phone: +86-21-67792851;    fax: +86-21-67792865


The Open Project Application Form of State Key Laboratory for Modification of Chemical Fibers and Polymer Materials, Donghua University


		Brief

		Proposal title

		



		

		Subject category

		(Fundamental research

(Applied basic research

		Total cost

		    



		

		Expenditure categories

		( fully-funded 

( Partly- funded

( Own funds

		Applied financial support

		   



		

		Duration

		From         to



		Appl-


icant

		Name

		

		Gender

		

		Age

		

		Academic Degree

		



		

		Professional title

		

		Position

		



		

		E-mail

		

		Phone

		



		

		Affiliation

		

		Cellphone

		



		

		Address and Zip Code

		



		Coop-


erator




		Name 

		Gender 

		Professi-onal title

		Position

		Affiliation

		Duty



		

		

		

		

		

		

		



		

		

		

		

		

		

		



		

		

		

		

		

		

		



		

		

		

		

		

		

		



		Main reasons of the application (Maximum 500 words）

		



		Other sources of financial support

		



		Applicant’s signature：

                Date: 

		Affiliation opinion with seal

                  Date: 





1. Project background and meaning 

		The scientific basis and significance of this study, including scientific meaning and application prospect, research profile, domestic and international trends, academic idea and argument, innovative claims and features, whether it matches one of the academic directions of SKLFPM. Please also list the main references. 








2. Project work content

		1.
Research contents (describe the specific contents of the research topic, and the key scientific problems needs to be solved).


2.
Expected achievements (For theoretical achievements, you should write clearly what problems will be solved and the scientific significance. For applicable results or basic information, you should write clearly its application prospects).


3.
The proposed research methods and technical route (including overall arrangement and progress of research work, theoretical analysis and calculation, experimental methods, steps and feasibility, possible problems and solutions).








3. Project foundation

		1. The relevant work experience related to the project and research achievements you have obtained. 


2. Others (apparatus, research and technical personnel, cooperative conditions, the fund which is from other sponsors, and which research group of SKLFPM you want to join in).








4. The applicant resume

		(Fill in your education background, research work experiences and history; recent main publications and research achievements or awards related to this topic, detailed sources of the publications and achievements are also needed; directed or participated research projects and obtained talent fund project. For the projects supported by the government, Academy of Sciences or university, please indicates performance, evaluation, citations and applications.)







5. Funding project budget


		Budget outlays

		Budgets

		Descriptions



		Ⅰ. Reasearch funds

		

		



		1.Research Operating expenses

		

		



		（1）Test & Analysis expenses

		

		



		（2）Energy & power expenses

		

		



		（3）Meeting&travel expenses

		

		



		（4）Publication/ reference/ intellectual property

		

		



		（5）others

		

		



		2. Experimental Material

		

		



		（1）Materials

		

		



		（2）others

		

		



		3. Instrument Equipment expenses

		

		



		（1）Commercial available equipment

		

		



		（2）Custom-made equipment

		

		



		4. Lab Maintenance（≤15%）

		

		



		5. Collaboration fees（≤10%）

		

		



		Ⅱ. International collaboration and communication expenses

		

		



		1.Project members go abroad forcommunication and collaboration

		

		



		2.Foreign experts come to China forcommunication and collaboration

		

		



		Ⅲ. Service fees for students and postdoctoral fellow（≤15%） 

		

		



		Ⅳ. Management fees（≤10%）

		

		



		Total amount

		

		





		Opinion of the academic committee of SKLFPM, approved grants：

Academic Committee director of SKLFPM           



 Signature 


(seal of the institute if available)


  Date:



		The opinion of the director of SKLFPM：


Director of SKLFPM    



 Signature


(seal of the institute if available) 


Date:





6. Review opinions and grants
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_1650908459.doc
纤维材料改性国家重点实验室（东华大学）


开放课题基金申请指南及管理办法


（2020年修订版）


为促进国内外学术合作和交流，扩大国家重点实验室作为学术交流和科学研究中心的作用，提高所在领域的学术研究水平，根据《国家重点实验室建设管理办法》、《国家重点实验室专项经费管理办法》及实验室发展规划，特设立纤维材料改性国家重点实验室（东华大学）开放课题基金，支持与本实验室目前主要研究方向相关的基础研究项目，并鼓励应用基础和交叉学科研究。 

　　

一、实验室简介

纤维材料改性国家重点实验室于1992年建立以来，坚持“开放、流动、联合、竞争”八字方针，在凝聚学科人才、促进科研发展、构筑研究平台、扩大学术交流等方面取得了显著成绩，2003、2008、2013年三次通过国家评估，2018年在第四次国家评估中获评“优秀类国家重点实验室”。

实验室目前主要研究方向为：1）高性能纤维与复合材料；2）功能纤维与低维材料；3）环境友好与生物纤维材料。


二、开放课题申请对象


开放课题基金主要资助对象应具有副高职称及以上或博士学位，并在国内外知名高等院校、科研机构、产业部门中获得一定工作经验的教学、科研及工程技术人员。为了鼓励年青人才脱颖而出，优先资助45岁以下的中青年专业人员作为课题负责人的研究项目，鼓励与实验室研究方向紧密结合、有助于提升实验室产业基础的企业相关技术人员申请。申请人应以本实验室的一个研究组为依托，受到资助后与依托课题组合作开展实质性研究工作。

三、开放课题申请程序和管理办法


1、申报受理时间

依据申请指南发布时间。


2、课题申请


根据资助的主要研究方面（见本指南第四部分）填写“东华大学纤维材料改性国家重点实验室课题申请书”一式二份（同时提交电子版）。经所在单位同意盖章，向实验室提出申请。申请课题应符合本实验室研究方向，与实验室在研课题有密切联系，有前沿性、开拓性、切实可行的技术路线和新颖的研究内容。建议研究期限为2年。

3、课题审批


完全或部分由实验室资助的课题，课题资助额度为5-15万元/项。具体经费额度经专家组初审，主任办公会审议，由实验室学术委员会审定。完全自带经费的研究课题，由实验室主任审批。获得通过的项目由实验室学术委员会主任及实验室主任签署批准意见后通知申请者。


　　4、开放课题经费拨付

根据《国家重点实验室专项经费管理办法》和《东华大学纵向项目科研经费的相关管理办法》，开放课题经费专款专用，由项目负责人掌握使用，经费分为两次下拨，首次下拨总资助经费的80%，剩余部分于结题合格后予以拨付。经费使用不得违反财务制度，不得挪作它用。课题结束或终止时所余经费应上缴本实验室；自带经费的开放基金课题的结余经费退回原拨款单位或个人。


课题经费具体开支范围如下：


1) 与资助课题直接有关的科研费用；


2) 学术活动费（指与开放课题直接有关的论文出版费、资料复印费和以本实验室名义出席的国内外学术会议的会务费用）；


3) 外地课题参与人员在本室工作期间的往来差旅费、住宿费等；

4）其他


5、中期检查制度


项目执行到中期时需做中期检查，根据课题性质和进展，提交学术论文、研究报告或阶段小结。如经检查发现研究课题因故中断无法继续进行，或所资助课题未经批准而严重偏离研究大纲，经实验室主任批准后，可中断该课题基金的使用或取消未下拨的经费。


6、结题规则


课题结束或终止时，必须向实验室提交如下资料归档：


1) 项目结题报告；

2) 学术论文复印件或专利复印件。


结题要求：

取得如下学术、技术成果：在实验室资助基础上，取得与实验室主要研究方向相关的基础研究和应用基础及满足国家重大需求方面的突出成果，包括联合发表高水平论文、联合申报并获得省部级及以上奖励、承担国家或省部级重要项目、出版学术专著、获得国际或国家发明专利及其转让实施许可、产业化推广、配套军工应用、人才计划、社会服务等。项目负责人需提交结题报告，由主任办公会审议结题。具体要求以项目合同书为准。

对于按期结题的开放课题项目，实验室拨付剩余的20%经费；研究成果或意义显著，经本人申请、实验室批准，予以滚动资助，追加资助金额，滚动资助延续时间1-2年。课题结束后所取得的相关论文专利、鉴定或评议、经济效益等成果应及时告知实验室。

7、项目成果归属和转让须知


项目的研究成果归本实验室及研究者所在单位共享，由本实验室研究基金资助的课题，论文发表或专利转让需取得实验室同意。部分及全部自带经费来实验室工作的课题，其研究报告、学术论文及专利由研究者以双方单位人员的名义署名，论文发表或专利转让需取得双方单位同意。


四、开放课题资助的主要研究方向


1、高性能纤维与复合材料；


2、功能纤维与低维材料；


3、环境友好与生物纤维材料；


4、其他与纤维相关的基础及应用研究。


五、附则


本办法解释权在纤维材料改性国家重点实验室。本办法自发布之日起实施。


纤维材料改性国家重点实验室


2020年4月22日



